
     
Ledelsessekretariatet 
Børne- og Ungdomsforvaltningen  

   
Niko Grünfeld (Å) 
   
      

  
Spørgsmål om Dansk Skoleidræt 

 

Kære Niko 

 

Du har den 18. december 2019 stillet følgende spørgsmål til forvaltningen: 

 

Her kommer et par spørgsmål vedrørende skoleidrætten i KK. 

 

1) Hvad er baggrunden for at aflyse/udskyde det årlige repræsentantskabs-

møde i Dansk Skoleidræt? Foreligger der nogen former for bevillingsudløb 

på området? Hvilke relevante BR eller BUU-beslutninger er der på skole-

idrættens område? (Målsætninger, strategier mm) 

 

2.) Kan forvaltningen redegøre for den økonomiske status og gerne lidt hi-

storik. Hvad er grundbevillingen (årsværk mm) og hvad koster et medlem-

skab af Dansk Skoleidræt? 

 

3.) Der forekommer en vis usikkerhed blandt personalet jf. brev tidligere i de-

cember. Hvad er forvaltningens perspektiv på sagen?  

 

Såfremt der er andre relevante informationer i relation til skoleidrætten i Kø-

benhavn, så er forvaltningen velkommen til at sende yderlig information. 

 

Besvarelse 

Børne- og Ungdomsforvaltningen er, som en del af effektiviseringerne i ad-

ministrationen, ved at afdække mulighederne for at overdrage opgaven 

med at tilrettelægge bydækkende idrætsaktiviteter og -stævner fra central-

forvaltningen til idrætsskolerne, Bellahøj Skole og Nørre Fælled Skole.  

 

Formålet med omorganiseringen er at bringe driften af idrætsområdet tæt-

tere på skolernes hverdag for at skabe endnu højere faglig kvalitet og sikre, at 

flere børn får glæde og gavn af byens idrætsaktiviteter og -stævner.  
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Overvejelserne vedrørende omorganiseringen har givet anledning til usik-

kerhed hos Dansk Skoleidræt, der er en landsdækkende idrætsorganisation 

med en lokal kreds i Københavns Kommune. Forvaltningen er dog løbende i 

dialog med Dansk Skoleidræt.  

 

1)  

Hvad er baggrunden for at aflyse/udskyde det årlige repræsentantskabs-

møde i Dansk Skoleidræt? 

 

Det har ikke været forvaltningens beslutning at aflyse eller udskyde det årlige 

repræsentantskabsmøde i Dansk Skoleidræt. Forvaltningen har i et skriftligt 

svar til Dansk Skoleidræt d. 7. oktober 2019 skrevet følgende, hvilket ligeledes 

er gentaget d. 9. december 2019: ”Dansk Skoleidræt skal være velkommen til 

at afholde repræsentantskabsmøde med valg af lærerrepræsentanter til id-

rætsudvalg med det gældende udgangspunkt.”  

 

Foreligger der nogen former for bevillingsudløb på området? 

 

Der foreligger ingen bevillingsudløb på idrætsområdet. 

 

Hvilke relevante BR eller BUU-beslutninger er der på skoleidrættens om-

råde? (Målsætninger, strategier mm)? 

 

Det har ikke været muligt at fremfinde BR- eller BUU-beslutninger på skole-

idrættens område, da bevillingerne er afsat for mange år siden. Nordisk Sko-

leidrætsdag (Nordic Capitals School Games) er startet af de nordiske borg-

mestre i 1948 i et forsøg på at samle Norden efter krigen og genfinde den 

nordiske ånd gennem skolernes idrætssamarbejde. Foruden de bydækkende 

idrætsaktivteter er der et nyere politisk initiativ fra 2002 kaldet Idræt og Sam-

vær (ISA). ISA er et tilbud til foreningsløse børn og unge på fire skoler med 

et årligt budget på 0,7 mio. kr. ISA fortsætter som hidtil efter omorganiserin-

gen.   

 

2)  

Kan forvaltningen redegøre for den økonomiske status og gerne lidt historik. 

Hvad er grundbevillingen (årsværk mm)? 

 

Budgettet til bydækkende idrætsaktiviteter er omkring 1,7 mio. kr. årligt. Mid-

lerne er sammensat af forskellige varige puljer: Halleje, frikøb af lærere til 

stævner, aktiviteter mv., kommunalt og Nordisk idrætsstævne samt SkoleOL. 

Når Københavns Kommune er arrangerende by for det nordiske stævne for-

højes budgettet med 0,5 mio. kr.  indenfor forvaltningens ramme.  

 

 

https://www.kk.dk/indhold/borne-og-ungdomsudvalgets-modemateriale/07122011/edoc-agenda/7c975727-54b5-48ed-8b6b-db530f160419/33a6086e-d259-4ed4-ab5a-f7a68fd752f8
https://www.kk.dk/indhold/borne-og-ungdomsudvalgets-modemateriale/07122011/edoc-agenda/7c975727-54b5-48ed-8b6b-db530f160419/33a6086e-d259-4ed4-ab5a-f7a68fd752f8
https://www.kk.dk/indhold/borne-og-ungdomsudvalgets-modemateriale/07122011/edoc-agenda/7c975727-54b5-48ed-8b6b-db530f160419/33a6086e-d259-4ed4-ab5a-f7a68fd752f8
https://www.kk.dk/indhold/borne-og-ungdomsudvalgets-modemateriale/07122011/edoc-agenda/7c975727-54b5-48ed-8b6b-db530f160419/33a6086e-d259-4ed4-ab5a-f7a68fd752f8


 

Ledelsessekretariatet  3/4 

 

 
Midler til bydækkende idrætsaktiviteter på skoleområ-
det 

Halleje ifm. afholdelse af 
aktiviteter og stævner 

400.000 kr. 

Frikøb af lærere til afhol-
delse af aktiviteter, stæv-
ner mv. 

714.000 kr. 

Kommunalt Idrætsstævne 253.000 kr. 

Nordisk Idrætsstævne 188.000 kr. 

SkoleOL 154.000 kr. 

I alt 1.709.000 kr. 

 

Hvad koster et medlemskab af Dansk Skoleidræt? 

 

Ifølge Dansk Skoleidræts hjemmeside koster et medlemskab 5 kr. pr. elev og 

100 kr. i indmeldelsesgebyr pr. skole.  For Børne- og Ungdomsforvaltningen 

koster det 1.200 kr. om året at være medlem af Dansk Skoleidræt 

 

3)  

Der forekommer en vis usikkerhed blandt personalet jf. brev tidligere i de-

cember. Hvad er forvaltningens perspektiv på sagen?  

 

Forvaltningen er løbende i dialog med Dansk Skoleidræt, herunder om orga-

nisationens usikkerhed omkring den uafklarede situation, og forvaltningen 

beklager den langstrakte proces. Dette fremgår ligeledes af Borgmester, Je-

sper Christensens svar til Københavns Kommunes Idrætslærerforening d. 

28. marts 2019.   

 

Forvaltningen betragter Dansk Skoleidræt som en vigtig samarbejdspartner 

både nu og i den fremtidige tilrettelæggelse af idrætsaktiviteter og -stævner 

i København. I et skriftligt svar til Dansk Skoleidræt d. 4. november 2019 frem-

går følgende:  

 
”En af visionerne med omorganiseringen er at etablere et øget partner-
skab med foreninger, klubber og øvrige interessenter på idrætsområdet. I 

denne forbindelse ser forvaltningen Dansk Skoleidræt som en vigtig sam-

arbejdspartner. Vi vil meget gerne i dialog med jer om, hvordan og om 

https://skoleidraet.dk/kredse/østjylland/bliv-medlem/
https://skoleidraet.dk/kredse/østjylland/bliv-medlem/
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hvad vi skal samarbejde fremadrettet. Samarbejdet kan både være i for-

hold til den strategiske udvikling af idrætsområdet og i forhold til den kon-

krete afvikling af idrætsaktiviteter for børn og unge i København.”  

Forvaltningen er ved at aftale et nyt møde med Dansk Skoleidræt.  

 

Venlig hilsen 

 

Christian Smidt Pålsson 

Juridisk konsulent 
 

 


